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Írásbeli kérdé s

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésrő l szóló 2012.

évi XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a

Földművelésügyi Minisztériumot vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes minisztérium

vezetőjéhez

„Visszatértek a középkori állapotok. Függőség és alárendeltségek a mezőgazdaságban? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A Jobbik támogat minden olyan kezdeményezést, mely a mezőgazdasági termelé s

fenntartható növelését és a gazdálkodók együttműködési rendszerének fejl ődését szolgálja. Az

már más kérdés, hogy a kormánypárti képviselők minden ilyen kezdeményezést lesöpörtek .

Gondoljunk csak az üzemszabályozási vagy a szövetkezeti törvényjavaslatainkra, melyek

valóban érdemben segítették volna a családi-, kis- és középes vállalkozásokat . Ehelyett Önök

most kidolgoztak egy olyan törvényjavaslatot, melyben önhatalmúlag neveznek k i

integrátorokat, akik olyan kiváltságos helyzetbe kerülnének, hogy szinte bármit megtehetnek

a gazdálkodókkal vagy bármilyen kapcsolódó piaci szereplővel .

Öt évvel ezelőtt került be az alaptörvénybe az a módosítás, amely szerint "az integrál t

mezőgazdasági termelésszervezésre vonatkozó rendelkezéseket sarkalatos törvény határozz a

meg. A javaslat még a Fidesz-frakció tagjait is meghökkentette, a szavazásig ugyanis úg y

tudták, hogy a családi gazdaságok kitüntetett szerepét fogják az alaptörvénybe írni . Ángyán

József, a nem sokkal később lemondott agrárállamtitkár már akkor előrevetítette, hogy a

kormány néhány kivételezett agrároligarcha alá rendezi egy-egy régió teljes mez őgazdaságát,



elvileg önkéntes alapon, de a játékszabályok olyanok lesznek, hogy „aki kimarad, annak

könnyen vége lehet” . Az integrátor adja a szaporítóanyagot, a gépet, a m űtrágyát, ő vásárolj a

fel a termést, cserébe a profit is nagyrészt nála jelentkezik, miközben a kockázat zöme a

gazdáké marad .

A kiszivárgott javaslat nem csak az integrátorok szerepében ad okot az aggodalomra, hanem a

integráltak kötelezettségeivel kapcsolatban is, melyr ől sok minden nem derül ki, tehát a

tapasztalatok alapján nyugodtan mondhatjuk, hogy semmi másról nem lesz szó, mint a gazdá k

lenyúlásáról és az Önök földesurainak kiszolgálásáról! Ezt az egész történetet megfejezté k

azzal a kijelentéssel, hogy Önök szerint a magyar gazdák maguktól nem lennének képesek a

szövetkezésre. Tény, hogy nehezen indul egy-egy ilyen kezdeményezés, hiszen él ősködők 27

éve verik át őket !

Mindezek alapján kérdezem Tisztelt Miniszter Urat, hogy kik lesznek azok a z

integrátorok, akiket púpként hoznak létre a hazai mez őgazdaság görnyedt hátára?

Milyen elvek szerint lesznek kiválasztva? A kiszivárgott tervezet egyezik a Tárc a

álláspontjával?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2017 . június 13 .

Tisztelettel :

Magyar Zoltán
Jobbik
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